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Plan, Analyse, Ressourcer og CO2-reduktion  

Flemming Steen Munch, MB  

Svar vedrørende byrumsforsøg i Middelalderbyen 

Medlem af Borgerrepræsentationen Flemming Steen Munch (V) har 

den 29. juni 2021 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og 

Miljøforvaltningen. 

Spørgsmål 

Forsøget i Middelalderbyen - erhvervsanalyser 
1) Hvad er status på arbejdet i følgegruppen?
2) Følges tidsplanen?
3) Hvornår skal arbejdet afsluttes og med hvilket resultat?
4) Hvorledes sikres den lovede erhvervsrepræsentation, jf. aftalen om

Budget 2021?
5) Hvad er en foreløbig tilbagemelding fra erhvervsrepræsentanterne

- føler disse sig hørt og inddraget?

Forsøget i Middelalderbyen - renhold 
6) Det meldes fra både beboer- og erhvervsside, at kommunen ikke i

tilstrækkelig grad gør rent efter de nye byrumsforsøg. Det flyder
efter sigende med brugte ølglas, cigaret skodder, brunt vand fra de
ny vandede træer, mv. Hvad gøres der ved det?

7) Hvordan sikres det, at den manglende rengøring ikke uretmæssigt
skydes de erhvervsdrivende (hvoraf nogle stadig er tvangslukkede)
i skoene?

Svar 

Ad 1) Følgegruppen blev forelagt den metodiske og processuelle 

tilgang til erhvervsanalyser på følgegruppemødet den 15. juni 2021.   

COWI, der står for udarbejdelsen af erhvervsanalyserne, har nu kontakt 

til følgegruppens erhvervsorganisationer og aftaler interviews med 

relevante informanter.  

Ad 2) Tidsplanen følges. Det betyder, at byrumsforsøgene afsluttes den 

30. september 2021. Teknik- og Miljøforvaltningen orienteres om

evaluering af byrumsforsøgene og resultaterne af erhvervsanalyserne i

november 2021.

Følgende er planlagt: 

• Workshop om erhvervsanalyserne ultimo september 2021

• Følgegruppemøde primo september 2021 med fokus på

erfaringerne fra byrumsforsøgene og involvering i

erhvervsanalysen.
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• Evalueringsseminar ultimo september 2021 (foreløbige

resultater af byrumsforsøgene og erhvervsanalyserne)

• Følgegruppemøde ultimo oktober 2021 (fra evaluering til

byrums- og trafikplan).

Ad 3) Konklusionerne fra evalueringen og erhvervsanalyserne vil indgå i 

arbejdet med byrums- og trafikplanen for Middelalderbyen, der 

forelægges politisk i første halvår 2022 med henblik på offentlig høring.   

Ad 4) Erhvervsorganisationerne er inviteret til at deltage i 

følgegruppemøder, evalueringsseminar, workshop om 

erhvervsanalysen og gennem interview af deres medlemmer. 

Ad 5) Der er en god dialog med erhvervsorganisationerne i 

følgegruppen og flere har bidraget direkte med fx forslag til 

informanter og udveksling af viden og data.  

Ad 6) Forvaltningen kan ikke genkende billedet af manglende renhold i 

områderne med byrumsforsøg. Aktuelt er der med afviklingen af EM 

2020 mere liv og større affaldsmængder i Indre By grundet 

sammenstimlede fodboldfans og spontane fester, ligesom 

forvaltningen kommer til lidt senere på dagen end vanligt. 

Forvaltningen er opmærksom og beredt på situationen, som håndteres 

uden nævneværdige udfordringer. Det skal bemærkes, at forvaltningen 

ikke har modtaget midler til afledt drift i forhold til renhold, spuling og 

lignende, og derfor holdes det niveau, der er nu. Særskilt er der 

dog givet ekstra midler til renhold i forbindelse med EM2020.

Ad 7) Forvaltningen undersøger normalt ikke, hvor eventuelt affald i 

byrummet stammer fra. Forvaltningen renholder de arealer, som hører 

under forvaltningens ansvarsområde, og har ikke på nogen måde til 

hensigt at ”skyde de erhvervsdrivende noget i skoene”, hvis der 

eventuelt opleves udfordringer med manglende renhold på disse 

arealer. 

På vegne af vicedirektør Karsten Biering Nielsen 

Jan Heichelmann, Sekretariatschef 


